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J e g y z ő k ö n y v 

 

Mely készült Gomba Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2022. február 10. napján 1600 

órai kezdettel a Gombai Közös Önkormányzati Hivatal tanácstermében (2217 Gomba, Bajcsy-

Zsilinszky u. 2. sz.) megtartott rendkívüli nyilvános üléséről. 

 

Jelen voltak: jelenléti ív alapján Lehota Vilmos  polgármester 

   Szegedi Csaba alpolgármester 

   Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 

   Rádi Lászlóné képviselő 

   Szabó Gyula képviselő 

   Tóth József képviselő 

   Ölvedi János képviselő 

      

   Varga Sándor jegyző 

   Pirikisz Diána aljegyző 

    

   Tóthné Szegedi Judit intézményvezető  

   Kirnbauer Ernő polgárőrség elnöke 

   Gyenes Gabriella polgárőrség titkára 

    

 

    

    

             

Lehota Vilmos polgármester 
Köszöntötte a Képviselő-testület megjelent tagjait. Megállapította, hogy a Képviselő-testület hét 

tagjából valamennyien jelen vannak, az ülést határozatképesnek nyilvánította és azt megnyitotta. Az 

ülés tárgysorozatát a meghívóban foglaltak szerinti sorrendben javasolta napirendi pontokként 

elfogadni, azzal, hogy az egyebek napirendi ponthoz érkezett kiegészítés, melyet az ülésen 

terjesztenek elő. Megkérdezte, hogy van-e valakinek a meghívóban szereplő tárgysorozaton túl egyéb 

napirendi ponti javaslata.  Újabb napirendi ponti javaslat hiányában az elhangzottak alapján kérte 

elfogadni a nyilvános ülés napirendjét. Kérte, aki azzal egyetért, kézfelemeléssel jelezze. A szavazást 

követően megállapította, hogy  

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

20/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megvitatta a február havi soros 

ülés napirendi pontjára tett javaslatot és azt az alábbiak szerint fogadta el: 

 

 

 

NAPIRENDI PONTOK: 

 

 

1.) Polgármesteri, alpolgármesteri, bizottsági elnöki jelentés a két ülés közötti időben történt 

fontosabb eseményekről, a folyamatban lévő projektekről, valamint a Képviselő-testület 

döntéseinek végrehajtásáról 
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 Előterjesztő: polgármester, alpolgármester, Pénzügyi Bizottság elnöke 

 Előkészítő: jegyző 

 Véleményező: Pénzügyi Bizottság 

 

2.)    Javaslat az önkormányzat 2022. évi költségvetésének elfogadására 

 Előterjesztő: polgármester 

 Előkészítő: gazdálkodási csoportvezető 

 Véleményező: Pénzügyi Bizottság 

 

3.) Tájékoztató az egyes önkormányzati rendeletek felülvizsgálatának folyamatáról 

(közterületi problémák megoldása érdekében) 

 Előterjesztő: polgármester 

 Előkészítő: jegyző 

 Véleményező: Pénzügyi Bizottság 

 

4.)    Javaslat a GTÜ Közhasznú Nonprofit Kft. 2022. évi üzleti tervének elfogadására 

 Előterjesztő: polgármester 

 Előkészítő: polgármester, GTÜ 

 Véleményező: Pénzügyi Bizottság 

 

5.)    Javaslat a Gombai Gólyafészek Óvoda és Mini Bölcsőde szervezeti és működési 

szabályzatának felülvizsgálatára 

 Előterjesztő:       polgármester 

Előkészítő:         Tóthné Szegedi Judit intézményvezető 

   Véleményező:               Pénzügyi Bizottság 

 

6.)    Javaslat a Gombai Gólyafészek Óvoda és Mini Bölcsőde beíratási időpontjainak, nyári és 

téli zárva tartásának meghatározására  

 Előterjesztő: polgármester 

 Előkészítő: Tóthné Szegedi Judit intézményvezető 

   Véleményező: bizottsági vélemény nem szükséges 

 

 

7.)     Javaslat a polgármester 2022. évi szabadságolási ütemtervének elfogadására 

 Előterjesztő: polgármester 

 Előkészítő: jegyző 

 Véleményező: bizottsági vélemény nem szükséges 

 

8.)    Egyebek  

 Előterjesztők: SZMSZ szerint előterjesztésre jogosultak  

 Előkészítő: jegyző és az előkészítésre felkértek 

 Véleményező:    költségvetést érintő témákban Pénzügyi Bizottság 

 

  

Határidő:  azonnali  

Felelős:  Lehota Vilmos polgármester 
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1. napirendi pont 

 

Polgármesteri, alpolgármesteri, bizottsági elnöki jelentés a két ülés közötti időben történt 

fontosabb eseményekről, a folyamatban lévő projektekről, valamint a Képviselő-testület 

döntéseinek végrehajtásáról 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy az a 1. napirendi ponthoz kapcsolódó előterjesztést a képviselők megkapták.  

Ismertette, hogy a napirendi pontra vonatkozó tájékoztatókat a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta. 

Megkérte a bizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottsági álláspontot.  

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Elmondta, hogy a bizottság az előterjesztést megtárgyalta a tájékoztató elfogadását javasolta a 

Képviselő-testület számára. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Megköszönte a bizottság véleményét. Szóban kiegészítette a tájékoztatót. Elmondta, hogy az ülést 

megelőző hétfői napon a bényei Képviselő-testület ülésén vett részt, ahol egyebek mellett a 

közigazgatási határrendezés kérdését is tárgyalták. A tárgyaláson maga is részt vett, a döntést már 

nem várta meg, meglátása szerint minden kérdést sikerült tisztázni, ezt tükrözi a bényei döntés is. 

Egyetlen változtatást kért a bényei képviselő-testület, az adás-vételi szerződésben szereplő vételár 

összegét 5.000.000,- Ft helyett 6.000.000,- Ft-ban kérik elfogadni. Jelezte, erre vonatkozó döntést kér 

majd az ülés során. 

A viharos szél megrongálta a Szent Korona óriás makettet, és érkeztek hozzá még a hétfői napon 

kiegészítő elemek. Korábban megrongálódott elemekről van szó, az egyik teljesen eltört, a másik 

elem már a végét járta. Szerencsére időben megérkeztek a cseredarabok Erdélyből, 

Székelyudvarhelyről és kedden már ezekkel együtt vitték el az óriás makettet, illetve a 

gyergyószárhegyi szoborpark kiállítást is Zsámbékra. Az óvodai játszóudvar nyereményének 

felhasználásáról tartottunk egy egyeztetést, mely szintén egy projekt lesz a Magyar Falu Program 

keretén belül. Jelen volt az óvodában a tájépítész is, aki segítette a pályázat benyújtását is. Elmondta, 

egy koncepcióterv elkészítését kérték tőle, és ennek nyomán próbálnak majd tovább haladni a 

jelenlegi pályázattal is, illetve a következő időszakban is szeretnének még forrást szerezni a 

koncepcióterv megvalósításához, végrehajtásához 

 

Tájékoztatott, hogy az ülést megelőző nap folyamán megérkezett az 1079 darab szeletív 

hulladékgyűjtő edény, és az elmúlt negyed órában megérkezett hozzá a frissített adatbázis is, úgyhogy 

az ülést követő nap reggele folyamán elkezdik az értesítő leveleket nyomtatni, majd pedig helyben 

kipostázni. Ezek névre szóló értesítések, melyek mintáját bemutatta a képviselőknek. Megjegyezte, 

ilyen tartalmú értesítést fog kapni minden olyan személy, aki a hulladékkezelési közszolgáltatást 

igénybe veszi. A hátulján található egy meghatalmazás is, ezt kitöltve, ha valaki nem tudja 

személyesen átvenni, meghatalmazhat bárkit az edényzet átvételére. Az előző nap folyamán volt egy 

kisebb roham ügyfélfogadási időben, a hivatalban, mert sokan mostanra halasztották az évek óta 

függőben lévő eljárások lezárását. Sok esetben még az elhunyt hozzátartozónak a nevén volt a 

közszolgáltatási szerződés. Elmondta, hogy február 16. napjának délutánján, illetve február 18-19-én 

8-16 óra között nyílik lehetőség az edényzet átvételére a hivatal épülete előtt. Az adminisztrációt a 

közös hivatal köztisztviselői végzik. 

 

Tájékoztatta, a képviselő-testületet, hogy 2022. január elseje óta új családgondozója van a Gombának, 

és Bényének, illetve nem csak a családgondozó személlyé változott, hanem a hatósági ügyeket intéző 

kolléga is. Teljesen új szemszögből nézték át a község szociális és családsegítő ágazatba sorolandó 

problémáit. Megjegyezte, túl sok neuralgikus pont nincsen, de 2-3 eset mindig akad, amire különösen 
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oda kell figyelni. Sajnos a mélyebb problémák megoldására, az önkormányzat vagy az önkormányzat 

szociális támogatási rendszere kevés megoldást tud felkínálni. Többségében igyekeznek a 

szakemberek kordában tartani az ügyeket, hogy ne kelljen drasztikusabb lépésekhez folyamodni, akár 

a gyermek kiemeléséig eljutni, és mindenféleképpen családbarát megoldást találni, de néha a 

gyerekbarát intézkedés épp a kiemelés. Hozzátette, figyelemmel kísérik, hogy hova futnak ki ezek a 

folyamatok, szerinte jó kezekben van most is a családsegítés. Remélhetőleg az új szemmel 

végignézett terület hoz néhány újdonságot, kézzel fogható eredményt is. 

 

Tájékoztatta a képviselő-testületet arról, hogy a ravatalozó építésének megkezdése előtt egy 

egyeztetést, felülvizsgálatot, illetve a munkában résztvevők első kooperációs értekezletét tartották az 

ülést megelőzően a községházán. Nagy valószínűséggel február hónap végén kezdődnek meg a 

tényleges munkálatok, a napokban pedig megtörténik a munkaterület átadása, melytől kezdve a 

kegyeleti közszolgáltató köteles egyeztetni a kivitelezőkkel is, hogy semmiképpen ne forduljon elő 

kegyeletsértő művelet a temetőben a szertartások zavarásával, tehát igyekeztünk erre is kitérve 

megkötni a kivitelezési vállalkozási szerződést, fölvettük a kapcsolatot a kegyeleti közszolgáltatóval 

és az ő javaslatait is beleépítve folynak majd az egyeztetések. Kiegészítése végén megköszönte a 

hétvégén nyújtott segítséget Szabó Gyula képviselőnek, mert egy kórházba került állattartónak a 

jószágait kellett biztosítani, az ellátásukat megszervezni. 

 

Szabó Gyula képviselő 
Elmondta, hogy az állatokon segített, így nem érdemel köszönetet, ez szerinte természetes, e 

megköszönte, hogy említést tett az esetről a polgármester. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
A napirendi pont keretében említést tett egy rendkívüli halálesetről, melynek további körülményei 

egyelőre tisztázatlanok, így nem javasolta részletes tárgyalását nyilvános ülésen. Elmondta, hogy 

amint fény derült a halálesetre, kérte az illetékes rendőrkapitány segítségét. Megjegyezte, hogy az 

érintett területen az elmúlt majd három évben nem történt érdemi előrelépés. Az önkormányzat is 

igyekezett segíteni a nehéz helyzetben lévőnek, erre négymillió forintot különített el a képviselő-

testület, így a most már csak néhai résztulajdonos, élhetett volna elővásárlási jogával. Ennek gátja az 

elindított per hanyag vitele az ügyvéd és a gondnok részéről is.  

Kifejtette, hogy nagyon sajnálja az elhunytat, mint embert is. Hozzátette, az is sajnálatos, hogy a 

haláleset kapcsán érdekeltek magabiztossága nem csökken, épp ellenkezőleg, növekedni fog. Ennek 

ellenére a jegyzővel közösen igyekeznek az önkormányzat számára egy sikeres stratégiát kidolgozni, 

mely elejét veheti a hasonló tragédiáknak. 

Hozzátette, a megelőzés nem csupán önkormányzati feladat, sőt, az arra felhatalmazott bűnüldöző 

szervek aktív munkájára is szükség volna a jelenség felszámolásához. 

 

 

Varga Sándor jegyző 

A jegyzőkönyv részére pontosítani kívánt. Elmondta, hogy amint a polgármester is említette, az 

illetékes hatóságok majdnem három éve tudnak a területen lévő problémáról. Ez azt jelenti, hogy nem 

csak egy hatóságot kell érteni, hanem gyámhatósági és rendőri szerveket is. A hivatal abban a 

pillanatban, amikor a jelzőrendszertől jelzést kapott, hogy gond van, akkor egyrészt történt egy 

hatósági megkeresés, aminek az eredménye legalább egy gondnokváltás volt. Hozzátette, hogy a 

körülményeket ismerve ez sajnos nem vezetett eredményre. Az ügy hivatali oldalához tartozik, hogy 

informálisan illetve több alkalommal írásban, jelezték a rendőrség részére is, hogy kiemelt 

figyelemmel kellene lenni az ingatlanra, illetve az ott élőkre, mert problémás helyzet alakulhat ki igen 

rövid idő alatt. Tehát egy gócpontra hívta fel a figyelmet, ami adott esetben egy igen veszélyes 

állapothoz elvezethet. Megjegyezte, hogy talán kettő héttel az esetet megelőzően járt a hivatalban az 

új körzeti megbízott, kapitány úr, illetve egy kisebb rendőrségi különítmény, ahol kifejezetten 
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megbeszélték azokat a problémás ügyeket, amelyekre oda kellene figyelni, és ez a történet külön 

nevesítésre került. Ennek ellenére ismertek a következmények. Az önkormányzati szerepvállalás 

szerinte nemhogy az elvárható, hanem jóval az elvárhatón túl is megtörtént: tekintettel arra, hogy 

egyszer döntöttetek egy 4 millió forintos összegű keretösszegnek a rendelkezésére bocsátásáról, ezt 

többször meg is erősítettétek, és a bíróság előtt is megállt. Illetve megállt volna ez az anyagi fedezet 

abban az esetben, hogyha, ahogy polgármester úr említette, a gondnok, illetve a jogi képviselő az 

eljárás során megfelelően jár el. Szerinte a további cselekmények lefolytatásáig nem szabad 

találgatásokba bocsátkozni, elkerülendő az esetleges önbíráskodást. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Egy további megjegyzéssel kívánta kiegészíteni a tájékoztatót. Kifejtette, hogy a polgármesteri 

tájékoztató végén szerepel egy pályázati nyeremény a Teleki László Alapítvány támogatása, melyet 

a tájházhoz tudnának felhasználni, azonban az elnyert támogatás az igényelt támogatáshoz képest 

kevesebb, és az előzetesen bekért árajánlatból nem tudtak érdemben csökkenteni. A szakemberek, 

csak jóval magasabb összegért vállalták volna a tájház felújításának előkészítését, és a műszaki 

munkákat. Azt javasolta a Pénzügyi Bizottság ülésén is, hogy ezzel a pluszköltséggel ne vállalják a 

megvalósítást. Az a 300 ezer forint, amit önerőként beterveztek a költségvetésbe, ne módosítsák 800 

ezer forintra, mert ekkora összeget az előkészítésre nem tudnak szánni. A szakszerű előkészítés lehet, 

hogy lényegesen alacsonyabb összeggel is megvalósulhatott volna, ha nem támasztanak olyan 

követelményeket a tájházzal szemben, melyek egy műemlék felújításához hasonló műszaki munkát 

megelőzően szokás. Javasolta, hogy az 1,2 millió forintot, mivel nem tudják felhasználni, az előírások 

szerint adják vissza a támogatónak, mert nem fognak tudni elszámolni vele. Sajnos ekkora összeg 

esetén meg sem mozdulnak jóformán a szakemberek, hiszen a nyeremény és az önerő összesen másfél 

millió forint. Ezért ilyen műszaki tartalmat a faanyagvédelemtől, a statikától, a mindenféle mérnöki 

részről megkövetelt szakértői véleményt ennyi pénzből nem tudnak beszerezni. Hozzátette, emellett 

még egy komplett építészeti felújítási tervet is el kellett volna készíttetni, mely önmagában 900 ezer 

forint erre az épületre. Megjegyezte, bízik benne, hogy a 300 ezer forint tervezett önerőt 

hasznosabban fogják elkölteni. Megkérdezte, hogy van-e a napirendi ponttal kapcsolatban kérdés, 

észrevétel, javaslat?  

Hozzászólás nem lévén kérte, aki a tájékoztató elfogadásával egyetért, kézfelemeléssel jelezze. A 

szavazást követően megállapította, hogy 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

21/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 

képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és az előző tájékoztatás óta 

történt eseményekről szóló polgármesteri tájékoztatót és az alábbi határozatot 

hozta: 

 

1.   A képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és az előző tájékoztató 

óta történt eseményekről szóló polgármesteri tájékoztatót a képviselő-

testület elfogadta. 
 

Határidő: a határozat további intézkedést nem igényel 
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2. napirendi pont 

 

          Javaslat az önkormányzat 2022. évi költségvetésének elfogadására 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Elmondta, hogy a képviselők olvashatták a költségvetési anyagot. A Pénzügyi Bizottság tárgyalta az 

előterjesztést, felkérte a bizottság elnökét, ismertesse a bizottsági álláspontot. 

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Kifejtette, hogy a napirendi pont keretében két javaslatot tárgyalt a bizottság. Az első az úgynevezett 

kitekintő határozat a potenciális hitelfelvételnek a jövőbeli hatásairól szóló határozat, melyet 

támogattak, a másik pedig maga a 2022. évi költségvetés elfogadása, amit szintén támogattak és 

elfogadásra javasoltak a Képviselő-testület számára. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Megköszönte a bizottság véleményét. Megkérdezte, hogy van-e kérdés a költségvetéshez? 

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Megkérdezte, jól érti-e, hogy az a 300 ezer forint, ami önerőként szerepel a költségvetésben, immár 

nem egészül ki a támogatás mértékével, hanem az a 300 ezer forint összeg a tájház karbantartási 

költségeire fordítható keretösszeg. 

  

Lehota Vilmos polgármester 
Válaszában elmondta, hogy így van, valamint jelezték írásban is, a mini-bölcsőde bővítési 

pályázatában, még ha csak apró lépésekkel is, de legalább megindult a holtpontról az elmozdulás az 

ingatlanvásárlás felé. Reményei szerint a közeljövőben eljuthatnak olyan állapotba, hogy aláírható a 

támogatási szerződés, illetve akár az adás-vétel le is zárható egy árverés hatályával, árverésen kívüli 

ingatlanszerzéssel. Ennek a fedezete jelen pillanatban a költségvetésben kvázi önerőként szereplő 

beruházási összeg, ez a 16 milliós nagyságrendű összeg, amit majd a mini bölcsőde építéséhez, 

bővítéséhez kell használni. Korábban már rögzítették, hogy 11,6%-kal csökkentették az 

elszámolhatóság mértékét minden kivitelezési költségnél, így ez kvázi önerős pályázattá alakult. 

Hozzátette, ezzel a két kiegészítéssel élnének, ami tulajdonképpen semmiféle számszaki változást 

nem eredményez a beterjesztett és a pénzügyi bizottság által is támogatott költségvetésben. 

Megkérdezte, van-e a napirendi ponthoz kapcsolódóan további kérdés, észrevétel vagy javaslat? 

Hozzászólás nem lévén kérte, aki az ún. kitekintő határozat elfogadásával egyetért, kézfelemeléssel 

jelezze. A szavazást követően megállapította, hogy 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

22/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

(a határozat szó szerinti szövegét a jegyzőkönyv melléklete tartalmazza) 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Folytatván a napirendi pont tárgyalását a költségvetési rendelet-tervezet elfogadását ajánlotta a 

képviselők számára. Kérte, aki a rendelet elfogadásával egyetért, kézfelemeléssel jelezze. A szavazást 

követően megállapította, hogy 

 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
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tartózkodás nélkül megalkotta 

 

Gomba Község Önkormányzat Képviselő-testületének a 2/2022. (II.11.) önkormányzati rendeletét 

 

az önkormányzat 2022. évi költségvetéséről 

(A rendelet szó szerinti szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

3. napirendi pont 

 

Tájékoztató az egyes önkormányzati rendeletek felülvizsgálatának folyamatáról (közterületi 

problémák megoldása érdekében) 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Folytatván az ülés munkáját elmondta, hogy az előterjesztést a képviselők megkapták. A tájékoztató 

mögött, melyben szerepelnek a módosításra javasolt önkormányzati rendeletek, illetve egy határozati 

javaslat, mely egyes társszervek bevonását javasolja a rendeletek alkalmazhatóságának, 

hatásosságának növelése érdekében. Hozzátette, a bizottság tárgyalta a javaslatot, kérte a bizottság 

elnökét, ismertesse a kialakult álláspontot. 

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Elmondta, hogy a bizottság a javaslat elfogadását ajánlotta a képviselő-testület számára. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Megjegyezte, hogy több önkormányzati rendelet megküldésre került korábban egyes társszervek 

részére, azonban érdemi reakciót eleddig nem kapott a hivatal, bízik benne, hogy a formális 

megkeresés után nagyobb lesz a hajlandóság az együtt munkálkodásra. Megkérdezte, van-e kérdés, 

észrevétel, javaslat a napirendi pont vonatkozásában? Hozzászólás nem lévén szavazásra kérte a 

képviselő-testület tagjait. Kérte, aki a határozati javaslat elfogadásával egyetért, kézfelemeléssel 

jelezze. A szavazást követően megállapította, hogy 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

23/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Közég Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az egyes önkormányzati 

rendeletek felülvizsgálatának folyamatáról (a közterületi problémák megoldása érdekében) 

szóló tájékoztatót és az alábbi döntést hozta:  

 

1. A Képviselő-testület az egyes önkormányzati rendeletek felülvizsgálatának folyamatáról 

szóló tájékoztatót elfogadta. 

2. A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a Monori Rendőrkapitányságot, a Gombai 

Polgárőr Egyesületet, valamint a hatáskörrel és illetékességgel rendelkező közigazgatási 

társszerveket rendelet felülvizsgálat és alkalmazható eljárásrend kialakítása érdekében 

keresse meg. 

 

Határidő: értelemszerűen  

Felelős: Lehota Vilmos 
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4. napirendi pont 

 

Javaslat a GTÜ Közhasznú Nonprofit Kft. 2022. évi üzleti tervének elfogadására 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Elmondta, hogy a képviselők az előterjesztést megkapták. Hozzátette, a Pénzügyi Bizottság tárgyalta 

a napirendi pontot, kérte a bizottság elnökét, ismertesse a kialakult álláspontot. 

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Kifejtette, hogy a bizottság mindhárom határozati javaslatot támogatta és elfogadásra javasolta a 

képviselő-testület számára. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Megkérdezte, hogy van-e, a napirendi pont keretében további észrevétel, hozzászólás vagy javaslat? 

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Kérdésként tette fel, hogy a GTÜ Kft. vonatkozásában a garantált bérminimum vagy a minimálbér 

emelése vonatkozik a dolgozókra, vagy vegyesen, munkakörhöz kötött a módosulás? 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Válaszában kifejtette, hogy munkakörfüggő, hogy mely összeg vonatkozik a dolgozókra. A 17 

dolgozóból 10-et közvetlenül érintett a minimálbér, vagy a garantált bérminimum emelése. 

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Megkérdezte, hogy a bérfeszültség a Kft. dolgozóinál orvosolható-e? 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Kérdésre válaszul elmondta, hogy igen, ezt a munkáltató kezeli, hozzátette, a mértéke nyilvánvalóan 

nem lehet teljesen kielégítő, de a szándék és a bérfeszültség kezelése megtörténik. 

 

Szabó Gyula képviselő 

Megjegyezte, hogy a napirendi ponton belül akár, vagy azt követően lenne kérdése a GTÜ Kft. irodai 

dolgozóival kapcsolatosan. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Megkérdezte, hogy megfelelő-e ha a határozati javaslatok elfogadása után beszélnek a felvetésről 

vagy érinti a kérdés a javaslatokat? 

 

Szabó Gyula képviselő 

Elmondta, hogy tökéletes lesz a javaslatokról történő szavazás után, de még a napirendi ponton belül. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Megkérdezte, van-e a javaslatokhoz kapcsolódóan kérdés, hozzászólás vagy vélemény? Kérdés nem 

lévén, a Pénzügyi Bizottság által támogatott határozati javaslatokat tette fel szavazásra. Elsőként a 

GTÜ Közhasznú Nonprofit Kft. 2022. évi üzleti tervének jóváhagyására vonatkozó javaslatot kérte 

támogatni. Kérte, aki a javaslattal egyetért, kézfelemeléssel jelezze. A szavazást követően 

megállapította, hogy 

 

 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
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tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

24/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testület megtárgyalta GTÜ Közhasznú Nonprofit Kft. 

2022. évi üzleti tervének jóváhagyására vonatkozó javaslatot és az alábbi határozatot hozta: 

1.) Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az általa alapított GTÜ 

Közhasznú Nonprofit Kft. 2022. évi üzleti tervét jóváhagyta. 

2.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az üzleti terv jóváhagyására 

vonatkozó döntésről a gazdasági társaság ügyvezetőjét írásban is tájékoztassa.  

Határidő: 2022. február 20.  

Felelős: Lehota Vilmos polgármester 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Folyatatván a napirend tárgyalását, a GTÜ Közhasznú Nonprofit Kft. 2021. évi fel nem használt 

működési támogatására vonatkozó javaslatról kért szavazást. Kérte, a javaslattal egyetért, 

kézfelemeléssel jelezze. A szavazást követően megállapította, hogy 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

25/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testület megtárgyalta GTÜ Közhasznú Nonprofit Kft. 

2021. évi fel nem használt működési támogatására vonatkozó javaslatot és az alábbi határozatot 

hozta: 

1.) Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az általa alapított GTÜ 

Közhasznú Nonprofit Kft. 2021. évi fel nem használt egyszeri feladatfinanszírozást 

szolgáló kiegészítő költségvetési támogatásából 4.500.000,- forintot 2022. évi 

fejlesztési támogatássá minősít át a településüzemeltetési telephely kialakítására. 

2.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az általános közfeladat ellátására 

vonatkozó közszolgálati szerződés soron következő módosításakor az átminősítésre 

vonatkozó módosítást is készítse elő.  

3.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az átminősítésre vonatkozó 

döntésről a gazdasági társaság ügyvezetőjét írásban is tájékoztassa.  

Határidő: értelemszerűen  

Felelős: Lehota Vilmos polgármester 

 

Lehota Vilmos polgármester 
A napirendi pont utolsó javaslatát tette fel szavazásra, kérte, aki a határozatban foglaltakkal 

egyetért, kézfelemeléssel jelezze. A szavazást követően megállapította, hogy  

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 
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26/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testület megtárgyalta GTÜ Közhasznú Nonprofit Kft-

vel kötött általános közfeladat ellátására vonatkozó közszolgálati szerződés módosítására vonatkozó 

javaslatot és az alábbi határozatot hozta: 

1.) Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozat melléklete 

szerinti szövegezéssel elfogadja a Gomba Község Önkormányzata és a GTÜ 

Közhasznú Nonprofit Kft. között általános közfeladat ellátására vonatkozó 

közszolgáltatási szerződés 13. számú módosítását. 

2.) A Képviselő-testület felhatalmazta a polgármestert, hogy a közszolgáltatási 

szerződés módosítását az önkormányzat képviseletében aláírja.  

Határidő: 2022. február 20.  

Felelős: Lehota Vilmos polgármester 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Kérte a képviselőket, hogy a napirendi pontban tárgyalandó kérdéseiket tegyék fel. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Elmondta, hogy korábban már felvetette, de most megerősíti, hogy a rendezvényház bérletével 

kapcsolatban nagyobb mozgástérre volna szükség, így elősegítendő a működést. Meglátása szerint az 

ügyvezetőnek nincs kellő mozgástere, szívesen részt venne a megbeszéléseken, segítendő a 

megállapodásokat. Szerinte az elmúlt két év rossz volt, de ez országosan kijelenthető a vírus okozta 

járványhelyzet miatt. Hozzátette, hogy az e-mailes egyeztetésekben is szívesen részt vállalna. 

Szerinte fokozni kell a rendezvényház kihasználtságát, ehhez minden eszközt meg kell ragadni és ide 

csábítani a szolgáltatást potenciálisan igénybevevőket. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Megköszönte a segítséget, elmondta, hogy az eddig megkötött megállapodásokról informálódjanak 

az ezt követő egyeztetéseket pedig közösen folytassák le. 

 

Matisz Daniella a GTÜ Kft dolgozója szót kért, melyet a polgármester javaslatára a képviselő-testület 

egyhangú szótöbbséggel megadott. 

 

Matisz Daniella a GTÜ Kft dolgozója 

Felolvasott egy nyilatkozatot, melyben elhangzott, hogy a Képviselő-testület véleményét kéri a 2021. 

decemberében hozott GTÜ Kft. egyes részlegeire bevezetett koronavírus elleni oltási 

kötelezettségről. Elmondta, hogy az adminisztratív, szociális dolgozók ő maga, és Tóthné Polyák 

Ágnes részére kötelező az oltás, emiatt Tóthné Polyák Ágnes februártól fizetés nélküli szabadságra 

ment. Eddig egymást helyettesítve oldották meg a feladatellátást, kiemelte a napi jelentési 

kötelezettséget, az NRSZ adatszolgáltatást. Szerinte a továbbiakban nem lesz megoldott az 

adminisztráció, ami ellehetetleníti a Kft működését. Hozzátette, szerinte indokolatlan az oltási 

kötelezettség, mert a GTÜ Kft. irodája átköltözni készül a rendezvényházban kialakított helyiségbe, 

így a hivatali dolgozókkal történő érintkezés megszűnik. Megjegyezte, hogy a készpénzes befizetést 

is vissza lehet szorítani, akár az utalás, csekk bevezetésével, illetve a szállításban részt vevő 

kollégánál is lehet fizetni. Elmondta továbbá, hogy nem ért egyet a munkáltatói döntéssel, mert 

szerinte nem mindenkire vonatkozik a döntés és ez számára nem elfogadható. Megjegyezte, hogy 

2021. évben egy oltást felvett ugyan, de nagyon komoly mellékhatások jelentkeztek nála, így erős 

megfontolás tárgyává tette a második oltás beadását. Szerinte indokolatlan az oltási kötelezettség 
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elrendelése és annak fenntartása. Megjegyezte, tudomása szerint Tóthné Polyák Ágnes is visszaáll a 

munkába, ha az oltási kötelezettséget visszavonják. Kérte, fontolja ezt meg a képviselő-testület és 

alkosson véleményt, hogy a GTÜ Kft. igazgatási és szociális működése zavartalan legyen. 

Megjegyezte, hogy nem történt kockázatelemzés, amely szerint indokolt lenne a szociális és 

igazgatási dolgozók részére a kötelező oltás bevezetése. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Megköszönte, hogy felolvasta a nyilatkozatot. Meglátása szerint a kérdést tudja tárgyalni a képviselő-

testület, de a munkáltató helyett döntést nem tud hozni. Ez a jogi álláspontja. Elmondta, hogy számára 

világos az a kockázat és indokoltság, amelyet a GTÜ Kft. ügyvezetője mérlegelt a döntése 

meghozatalakor. Kifejtette, nem tudja, hogy országosan merre haladnak ebben a kérdésben jelenleg, 

de a sokáig minta országként feltüntetett Ausztriában általánosan kötelezővé tették az oltást. Reméli, 

hogy erre nem kell sor kerüljön, mert az azt jelenti, hogy kilábal az ország a koronavírus okozta 

pandémiás helyzetből. Megjegyezte, a jelenlegi szabály az, hogy amennyiben az irodában egy 

dolgozó megfertőződik, akkor a vele egy helyiségben dolgozók mindegyikének karanténba kell 

vonulnia, ha nem rendelkeznek oltással. Szerinte ez valós veszélyt jelent a feladatellátásra. 

 

(több helyről azonos tartalmú kérdés érkezett a helyettesítésről és a további feladatellátásról) 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy a helyettesítést első körben belső átszervezéssel tudják megoldani, akár az 

élelmezésvezető bevonásával is. Hozzátette, a fizetés nélküli szabadság oltatlanság esetén 2022. 

február 12. napjától kötelező, ezt megelőzően a szabadságát töltötte a kolléganő. Ha szükséges, a 

fizetés nélküli szabadságon lévők bérmaradványából külső helyettesítés is elképzelhető. 

 

Matisz Daniella a GTÜ Kft dolgozója 

Kifejtette, hogy úgy tudja az ügyvezetőtől, hogy az élelmezésvezető fog beugrani összesen néhány 

órába pár hét múlva, ezzel szerinte nem lesz megoldva a Kft. műkötetése adminisztrációs 

szempontból. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Reagálván az elhangzottakra elmondta, hogy szerinte a megoldás egyelőre nem a szabályok 

enyhítésében van. 

 

Matisz Daniella a GTÜ Kft dolgozója 

Hozzátette, hogy a kolléganője az nrszh napi jelentések beküldője, ő rendelkezik regisztrációval és 

készséggel a feladat-ellátáshoz. Szerinte egy helyettes akár hetekig tanulja a munkát, így biztonsággal 

nem megoldható a feladat a helyettesítéssel. Elmondta, ő maga sem szeretne olyan bizonytalan 

légkörben dolgozni, amelyben napról napra történik a feladat-ellátás, ahol kérdéses a helyettesítés. 

Példaként a gyermeke és az ő egészségi állapotát hozta, hiszen a jelenlegi helyzetben bármikor 

bezárhat az iskola, karanténba kerülhet a gyermek, a feladatot pedig valakinek el kell látnia. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy ez a bizonytalan légkör 2020. március 11. napján kezdődött. Azóta a feladat-ellátás 

egyfajta vészforgatókönyv szerint zajlik az országokban. Szerinte még a járványügyi adatok nem 

kellően bíztatóak, nem tudjuk, meddig kell ebben a környezetben dolgozni. Elmondta, hogy az eseti 

helyettesítés megoldott, hisz az önkormányzat más intézményeiben vannak olyan kollégák, akik 

képesek a feladatot ellátni, hisz akár bölcsődei szinten napi jelentést készítenek. Természetesen 

állandó helyettesítéshez ez kevés, de ha arra lesz szükség, akkor azt külső személy bevonásával fogják 

biztosítani. Hozzátette, ha egy-egy oltatlan személy miatt 6-7 embert zárnak adott esetben karanténba, 

az nem segíti a feladat-ellátást, sőt, egyéb feladatok elvégzését is veszélyezteti. 



 

 

13 

  

 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Megkérdezte, jól érti-e, hogy február 12-től Tóthné Polyák Ágnes nem látja majd el a feladatokat, 

hiszen nem kíván oltakozni, illetve Matisz Daniella vélhetően szintén kiesik a feladat-ellátásból, és 

ha igen, akkor átmenetileg belső átszervezéssel oldják meg a feladatot? Hozzátette, erre az esetre 

készülnie kellett volna a GTÜ Kft. vezetésének. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy így van, de ez eddig is hasonlóképp működött. Bárhol tapasztaltunk szűkebb 

keresztmetszetet, akkor ott helytálltunk, többletmunka vállalásával. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Hozzátette, hogy egy tervezett helyettesítés más, hiszen az óvodánál és a hivatalnál is elrendelte az 

önkormányzat a kötelező oltakozást a munkavégzés feltételéül, ott sikerült gondoskodni a 

helyettesítésről. Megjegyezte, ha itt lenne a GTÜ Kft. vezetője, neki címezné a hozzászólását, de a 

tervezett helyettesítés a helyettesítő munkáját is megkönnyítené, hiszen az egy tervezhető, 

kiszámítható, előre látható feladat. Szerinte nem az utolsó napon adnak választ a munkavállalók, bár 

nem tudja, mikor került elrendelésre a kötelezés. Megkérdezte, hogy a napi jelentésekhez szükséges-

e különleges végzettség? 

 

Lehota Vilmos polgármester 

45 napot kell visszaszámolni a határidőtől. Február 12. napjától csak az dolgozhat, aki az oltásról 

szóló igazolást bemutatja a munkáltatónak. A másik kolléganő már egy ideje szabadságát tölti, ő nem 

kíván élni az oltás lehetőségével. Válaszában elmondta, hogy az nrszh jelentések beküldéséhez 

önmagában nem szükséges végzettség. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Egyetértett abban, hogy a pandémia nem választható helyzet, de a munkáltatói döntés igen. Szerinte 

az ügyvezetőnek mérlegelnie kellett volna, hogy milyen veszélyeket hordoz magában a döntés 

elrendelése. Szerinte van kockázat és az az álláspontja, hogy erről a képviselő-testületnek beszélnie 

sem kellene, ha a döntés előkészítés megfelelő lett volna. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy a tervezés akkor lehetséges, ha mindenki tartja magát a meghozott döntéséhez. A 

hivatal vonatkozásában például a döntést követően a munkáltató azonnal tájékoztatta a 

munkavállalókat, ahogy a GTÜ Kft. esetében is ez történt, de a hivatalban dolgozó kolléganő azonnal, 

írásban jelezte, hogy ne számítsunk rá, nem kíván munkát végezni. Jegyző úr ennek megfelelően 

kiírta a pályázatot a megüresedő álláshelyre és az új kolléganő munkába is állt. A jelenlegi helyzet a 

hezitálásból is fakad. Szerinte épp elég változóhoz kell alkalmazkodnia mindenkinek, előnyös volna, 

ha a saját dolgainkban végig tudnánk vinni a döntéseinket. 

 

Tóth József képviselő 

Csatlakozott ahhoz az állásponthoz, hogy hatáskör hiányában erről a képviselő-testület dönteni nem 

tud. Hozzátette, hogy az érveléssel viszont nem ért egyet Szerinte kötelezni valakit oltakozásra, úgy, 

hogy az esetleges mellékhatásokért senki nem vállal felelősséget, nem lehet. Megérti azokat, akik 

félnek az oltástól és az a véleménye, hogy mindenkinek saját maga kell eldöntenie, hogy vállalja-e a 

kockázatot avagy sem. Tudjuk, hogy az oltottak is fertőznek, az óvodában, iskolákban erre láthattunk 

példát. Szerinte ezt saját döntésként kellett volna meghagyni mindenkinek, hisz vannak, akik rosszul 

reagálnak az oltásra és vannak, akik oltatlanok, mégsem betegszenek meg. 
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Szabó Gyula képviselő 

Elmondta, hogy egyet tud érteni bizonyos mértékig Tóth képviselő úr véleményével, de leginkább az 

alpolgármesterhez csatlakozna. Meglátása szerint az ügyvezetőnek mérlegelnie kell, hogy milyen 

kockázatokkal jár a döntése. Szerinte tudhatta az ügyvezető a várható reakciót. Hozzátette, a hivatali 

dolgozók oltása érthető, mert emberekkel találkoznak, de a GTÜ Kft dolgozói esetében ez nem áll 

fenn, mert ha átköltözik az iroda, akkor a hivatali dolgozókkal se lépnek kapcsolatba. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Kifejtette, hogy nem a hivatali dolgozók miatt kell oltakozni, hanem a feladat-ellátás miatt, hiszen 

ügyfelekkel találkoznak. 

 

Szabó Gyula képviselő 

Folytatván a diskurzust elmondta, hogy van lehetőség kiváltani a személyes találkozást utalással is. 

 

Matisz Daniella a GTÜ Kft dolgozója 

Hozzátette, hogy a kiszállítást végző kolléga is kezelt már pénzt. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Közbevetéssel élt és elmondta, hogy az egy átmeneti és nem teljesen szabályos helyzet volt. Egy 

kényszerhelyzet szülte megoldás, nem pedig tervezhető feladat-ellátás. Arra sem technikailag, sem 

egyéb módon nincs és nem is lehet felkészülve a kiszállító, hogy pénzt kezeljen. 

 

Matisz Daniella a GTÜ Kft dolgozója 

Meglátása szerint az utalás mellett a csekkbefizetés is lehet megoldás. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy ez így igaz, de pont a házipénztárba befizetők azok, akik nehezen kezelik a banki 

ügyeiket vagy a csekkeket és inkább személyesen jönnek be ebédet fizetni, pontosan az a 

veszélyeztetett kör él a befizetés lehetőségével, akikre a vírus tudomásunk szerint a legveszélyesebb. 

 

Matisz Daniella a GTÜ Kft dolgozója 

Megkérdezte, hogy mi a garancia arra, hogy a befizető rendelkezik oltással? 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Szerinte rossz a megközelítés. Az oltási kötelezettség a munkakörrel kapcsolatban alakul ki. Tehát 

azért rendeli el a munkáltató a kötelezést, mert félő, hogyha az illető megbetegszik vagy karanténba 

kerül, akkor az általa ellátott feladat további ellátása veszélybe kerül. Sőt, a jelenlegi szabályok szerint 

a vele egy légtérben tartózkodó kontakt-személynek minősülnek, így a feladat-ellátásból kiesnek, 

napokra. 

 

Matisz Daniella a GTÜ Kft dolgozója 

Ellenpéldaként a Máv-ot hozta fel. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Megjegyezte, folytathatnak párbeszédet, de ahogy Tóth képviselő úr is megjegyezte, a munkáltatói 

döntést a képviselő-testület nem tudja megmásítani, nincsen hatásköre. Hozzátette, az óvoda és a 

hivatal állományának is kötelező az oltás felvétele, tehát nem történt különbségtétel. 

 

Rádi Lászlóné képviselő 

Megjegyezte, hogy ő maga oltott, és nem ítélkezik azok felett sem, akik félnek az oltástól. Hozzátette, 

a parlamenti politikusok számára az oltás nem kötelező, alkotmányos okokra hivatkozva nem 



 

 

15 

  

 

rendelték el a kötelező oltást, egyes frakcióvezetők kérték meg a frakció tagjait, hogy oltakozzanak. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Szerinte ez logikus, hiszen a képviselő-testület tagjai számára sem kötelező az oltás, a demokrácia 

működése nem korlátozható. 

 

Varga Sándor jegyző 

Javasolta a vonatkozó kormányrendeletek vizsgálatát. Ezekből és az alkotmányos berendezkedésből 

következik, hogy bár valóban egyesekben furcsa érzéseket kelthet, de alkotmányos alapja valóban 

nincs a választott képviselők kötelező oltásának. Felhívta a figyelmet arra, hogy a munkáltató által 

hozott döntést a vonatkozó szabályok alapján a képviselő-testület nem változtathatja meg, helyben 

sem hagyhatja, egyszerűen hatáskör hiányában ilyen tárgyú döntéseket nem hozhat. Megjegyezte, érti 

a problémát, de tekintettel arra, hogy nem a döntéshozónak teszik fel a kérdéseket, így a vita ilyen 

jellege nem vezet eredményre. Emellett felhívta a figyelmet egy fontos rendelkezésre, jelesül arra, 

hogy amennyiben orvosi szakvélemény van arról, hogy valaki számára az oltás ellenjavallott, akkor 

mentesül a kötelezés alól. Eszerint, oltás nélkül is dolgozhat az a munkavállaló, akinek a munkáltatója 

elrendelte ugyan a kötelező védőoltást, de egészségi állapota az oltás felvételét nem teszi lehetővé. 

Egy ilyen igazolás kiadására időlegesen ugyan, de egy köztisztviselőnél is sor került, természetesen 

ennek idejére mentesült az oltási kötelezettség alól, és amikor az orvosi ellenjavallat megszűnt, 

felvette az oltást. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy tudomása szerint erről valamennyi munkavállaló írásos tájékoztatást kapott. 

 

Tóth József képviselő 

Összefoglalta véleményét az oltásról. Hozzátette, a jelenlegi vita az oltás kapcsán nem képviselő-

testületi hatáskör, viszont a GTÜ Kft. működése már igen. Szerinte a cég több szempontból sem 

működik jól és nem látja a fejlődés lehetőségét. 

 

Szabó Gyula képviselő 

Elmondta, hogy érintettsége okán nem akart hozzászólni, de továbbvinné Tóth képviselő úr 

gondolatait. Szerinte közpénzből működik a GTÜ Kft, amely nem jól működik, vannak kérdések a 

faluban, amelyek nincsenek megválaszolva. Elmondta, jó lelkiismerettel a GTÜ Kft. működésére nem 

tud tekinteni. Szerinte, ha az ügyvezető itt lenne, neki is feltennék a kérdéseket, tehát akkor is 

válaszolni kell, ha a kérdés kényelmetlen. Hozzátette, sokáig a GTÜ Kft-t érintő kérdések 

tárgyalásakor az ügyvezető jelen volt, kérdések mégsem hangzottak el. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Kifejtette, hogy akkor várja ezeket a kérdéseket. Meglátása szerint, ha a képviselőknek tudomása van 

hiányosságról, felmerült problémáról, kérdésről, akkor azzal elő kell állni, meg kell beszélni, 

vitatkozni kell róla és meg kell oldani. Ez is felelősség, ha elhallgatják a problémákat, az is 

megkárosítása a közvagyonnak. Ha vannak kérdések, azokat fel kell tenni, akár írásban is és azokra 

lehet és kell is válaszolni. A GTÜ Kft-t nem azért alapították, hogy betörjenek a versenyszférába, 

hanem azért, hogy kötelező önkormányzati feladatokat kiszervezzenek. Ezeket a feladatokat más 

települések is ellátják, más formában, meg kell nézni, hogy milyen hatásfokon és mennyiből. Persze, 

mindent lehet és kell is tökéletesíteni, de akkor erről nem általánosságban kell beszélni, hanem 

konkrét problémákat feltárni. 

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Elmondta, hogyha jól érti, akkor a GTÜ Kft. igazgatási részlegéből, három főből kettő kiesik. 
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Lehota Vilmos polgármester 
Közbevetéssel élt és pontosított. Két főből egy, mert az igazgatási részben ügyvezető úr és Daniella 

dolgozik. Ágnes a konyhához tartozik. 

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Úgy fogalmazott, hogy a logikailag három feladatellátóból kettő kiesik a döntés miatt. Meglátása 

szerint ez az elfogadott üzleti terv végrehajtását veszélyezteti, képviselőként ezt tudja számon kérni 

a döntéshozótól. Megkérdezte, hogy a kockázati tényezőkben a munkaerő arányos kiesés az egyetlen 

vagy legfőbb szempont? 

 

Varga Sándor jegyző 

Kérdésre válaszul elmondta, hogy ő a hivatal vonatkozásában tud nyilatkozni. Egyrészt nyilván 

számít, hogy az adott szervezet munkavállalóinak mekkora százaléka nem veszi fel az oltást, ez egy 

alapvetően meghatározó szám, azonban hozzátette, hogy minden szervezetben megvannak azok a 

munkavállalók, akiknek a pótlása sokkal nehezebb vagy csaknem lehetetlen. Ezt mindig a 

munkáltatónak kell mérlegelnie. Hozzátette, ő maga biztosan nem szeretné kikerülni a kérdéseket, ha 

azok megválaszolása rá tartozik, minden esetben meg fogja tenni. 

 

Szabó Gyula képviselő 

Javasolta, hogy tisztázzák a kérdést, számára úgy tűnt, hogy kényelmetlen a jelenlegi vita. 

 

Varga Sándor jegyző 

Elmondta, hogy részéről egyáltalán nem erről van szó, de felhívta és felhívja a figyelmet, hogy ez 

egy munkavállaló és egy munkáltató közötti kommunikáció kellene legyen. Vagyis ezt a kérdést 

ebben a formájában nem tudja tárgyalni a képviselő-testület, döntést hozni róla végképp nem tud. 

Hozzátette, nyilvános testületi ülésen egészségügyi információkat is tartalmazó vitát indítani nem 

szerencsés, hiszen a legalapvetőbb személyiségi jogi kérdések merülnek fel. Azzal viszont 

maximálisan egyetért, ha vannak a GTÜ Kft. működésével kapcsolatos kérdések és anomáliák, akkor 

azokat, ha tudomása van valakinek róla, el kell mondani, fel kell tárni és orvosolni kell. Szerinte egy 

régóta ki nem beszélt kérdéskörről van szó, de amely vitát le kell folytatni. Megjegyezte, ha van egy 

munkáltatói döntés, arra a munkavállalónak lehetősége van reagálni. Szerinte nem két nappal a 

határidő lejárta előtt merült fel a probléma, mégis most kerül sor annak nyilvános megvitatására, 

holott ez egy szervezeten belüli kérdés, belső kommunikáció kellene legyen. Annak vizsgálata, hogy 

megfelelő-e a Kft. működése és egyes döntések előkészítése, már képviselő-testületi hatáskör és 

vizsgálandó is. 

 

Szabó Gyula képviselő 

Megjegyezte, hogy ebben maximálisan egyetértenek, de ha jól érti az ügyvezető és a munkavállaló 

között nem volt kommunikáció, nem ült le a munkavállalókkal az ügyvezető. 

 

Matisz Daniella a GTÜ Kft. dolgozója 

Megerősítette, hogy ilyen megbeszélés nem történt. 

 

Rádi Lászlóné képviselő 

Szerinte ezekre a kérdésekre az ügyvezetőnek kellene válaszolnia. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Megkérdezte, hogyha a GTÜ Kft. működésével volt és van probléma, miért nem jött jelzés 2021. 

júniusában, szeptemberében, novemberében, amikor az üzleti terv végrehajtását ellenőrizte a 

képviselő-testület? 
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Szabó Gyula képviselő 

Meglátása szerint a mostani időszakra csúcsosodott ki a dolog. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Az oltási kötelezettséggel kapcsolatos döntés lehet, de a működéssel kapcsolatos problémák nem 

valószínű, mert ilyen irányú felvetés nem érkezett. Szerinte nem a személyeskedés irányába kellene 

elvinni a megbeszélést, hanem ha vannak érdemi problémák, akkor azokat megvitatni. Hozzátette, 

december második fele óta lett volna lehetősége a munkavállalónak a munkáltató írásbeli 

tájékoztatására reagálni, ez nem történt meg. Így nehéz tervezni. 

 

Tóth József képviselő 

Megjegyezte, hogy a GTÜ Kft. alapítása, a Nonprofit Kft. jelleg egyebek mellett adózási 

kedvezmények, ÁFA kedvezmény, ÁFA mentesség miatt is történt. Elmondta, hogy úgy tudja, hogy 

a korábbi könyvelő könyvelésével nem volt megelégedve a településvezetés, ezért független szakértő 

segítségét kérték, aki megállapította, hogy valóban nem ÁFA mentesek a kérdéses tételek. Szerinte 

több konkrét dolgot tudna mondani, de nincs értelme. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Elmondta, hogy várja is ezeket a konkrétumokat, mert arra lehet tételesen válaszolni és egyebek 

mellett ezért is ülnek itt képviselők. Az, hogy a GTÜ Kft. alapításával teljes ÁFA mentességet tudnak 

elérni a beruházásoknál, nem hangzott el, az, hogy valakiben ez szűrődött le, az sajnálatos. Elmondta, 

hogy 2010-2011-ben egy beruházást tudtak megvalósítani ÁFA mentesen a GTÜ Kft-nek 

köszönhetően, illetve a Szemők Balázs téri fejlesztés ÁFA visszaigénylése is ezért volt lehetséges. 

Az előző könyvelő által elmondottakra válaszul elmondta, hogy az akkori könyvelő olyan ÁFA 

kiadásokat is betervezett a cég kárára, amelyek egy része visszaigényelhető lett volna, de ő ezt nem 

tette meg. A maga számára maximális védelmet akart elérni, a cég kárára. Meg kell nézni az 

államkincstári vizsgálatokat, nem találtak hibát az ÁFA kezelésében, az úgy van jól, ahogy most 

kezeli a Kft. nem pedig úgy, ahogy a korábbi könyvelő kezelte. 

 

Tóth József képviselő 

Emlékezete szerint az áfa mentességről volt szó a cég alapításakor.  

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Meglátása szerint a képviselő úr az áfa levonási jogra gondol. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Elmondta, hogy így van, ez pedig nem áfa mentességet jelöl. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Megjegyezte, hogy több hozzászólással ezelőtt szerette volna rövidebbre fogni a diskurzust, szerinte 

ebben a kérdésben nincsen döntési jogosultsága a képviselő-testületnek. Hozzátette, egyes kérdésekre 

valóban az ügyvezetőnek kellene állást foglalnia, de ahogy a jegyző is elmondta, a munkáltatói döntés 

következményeit, az abból eredő feladatokat is neki kellett volna mérlegelnie és már a további 

működést megtervezni. Ahogy leszűrte, a Kft. közvetlen működése ezek szerint megoldható a kieső 

munkaerő ellenére is. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Pontosított, hogy átmenetileg oldható meg. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

A Kft. további működésével kapcsolatban tett fel kérdést, arról érdeklődött, hogy pontosan hogyan 
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lesz ellátva a munkakör? 

 

Rádi Lászlóné képviselő 

Megkérdezte, hogy van-e olyan önkormányzati kolléga, aki átmenetileg tudja helyettesíteni a kieső 

munkavállalókat és így elkerülhető a bírság? 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Elmondta, hogy átmenetileg tudják helyettesíteni belső átszervezéssel a kiesőket. Erre van több olyan 

kolléga is, aki napi jelentéseket készített, adott esetben pénztárt kezelt. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Megkérdezte, hogy olyan végzettséggel rendelkező személy is van, aki jogszabálynak megfelelően 

tudja elvégezni a feladatot? 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Elmondta, hogy a fizetés nélküli szabadság miatt még a jogviszony fennáll, így ilyen jellegű probléma 

nem is adódhat. 

 

Tóth József képviselő 

Tudomása szerint Ágnes a napi jelentéseket akár otthonról is elküldi, ha kap hozzá információt, de 

ezzel Daniella még nem lesz teljesen kisegítve. 

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Összefoglalva elmondta, hogy az oltás kérdésében nem tud és nem is szabad állást foglalnia, de ha 

veszélyben látja az üzleti terv végrehajtását egy munkáltatói magatartás vagy döntés miatt, azt 

kritizálhatja, illetve felhívhatja a figyelmet a helyesnek vélt működésre. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Megjegyezte, ez pontosan így van, egyebek mellett ezért vannak a negyedéves beszámolók. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Elmondta, hogy az ad hoc helyettesítés nem jó, ezt állandó helyettessel, tervszerűen kellett volna 

végigvinni, az ellátás zavartalansága érdekében. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Meglátása szerint annak fényében is vette a napirendben tárgyalásra a testület a kérdést, hogy családi 

érintettség is van, ezt vegye mindenki figyelembe. Hozzátette, a cég működése jelen pillanatban 

nincsen veszélyben, a középtávú döntések határozzák meg, hogy hová fut ki ez a dolog. 

 

Rádi Lászlóné képviselő 

Elmondta, hogy központi döntések mellett is együtt kell működni. Szerinte ebben a faluban közös 

érdek, hogy minden működjön, a problémák is közösek, tehát együtt kell munkálkodni. Megértésre 

és toleranciára van szükség, amiből egyre kevesebb van, mert mindenki türelmetlen, feszült a 

helyzettől. 

 

Tóth József képviselő 

Megjegyezte, hogy vannak az oltásnak lelki vonulatai is. Akik félnek az oltástól nyilvánvalóan sokkal 

hamarabb szenvednek a negatív tünetektől, és persze a hírek is erősítik a félelmet. Ha volna olyan 

oltás, amely teljes védettséget ad, annál is előfordulhat negatív mellékhatás, de az oltóanyagokba 

vetett bizalom nem mindenkiben alakult ki. 

 



 

 

19 

  

 

Szabó Gyula képviselő 

Megkérdezte, hogy mit jelent az, hogy azért is vette napirendre a testület a kérdést, mert családi 

érintettség is van? Szerinte sem a bérezésen sem a munkavégzésen nem látható az, hogy az ügyvezető 

tartott volna a képviselői státustól. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Meglátása szerint ez nem feltétlenül a testületi ülés napirendi pontjához tartozó felvetés, és javasolja 

ennek informális megvitatását. 

 

Matisz Daniella a GTÜ Kft. dolgozója 

Megkérdezte, hogy az ügyvezető döntésének felülvizsgálatát kérhette volna, mert erről nem kapott 

tájékoztatást? 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Válaszában elmondta, hogy a munkáltatói döntés a tájékoztatással írásban történt. Ha ezzel 

kapcsolatban a munkavállalónak kérdése merül fel, az írásban megteheti a munkáltató felé, akár egyet 

nem értését is kifejezheti. Ez nem egy másik lehetőség, ez a munkavállaló és a munkáltató közötti 

kommunikáció. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Meglátása szerint a kommunikációnak meg kellett volna történnie munkavállalói és munkáltatói 

oldalról is a döntés előtt. Ahogy megtörtént a hivatal és az óvoda vonatkozásában is. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Egyetértett ezzel, de hozzátette, hogy az előzetes megbeszélés a hivatal és az óvoda esetében nem 

úgy zajlott, hogy a dolgozók egyetértetnének-e egy esetleges kötelező oltással, hanem arról szólt a 

megbeszélés, hogy beoltatják-e magukat a munkavállalók vagy sem. Ennek az ismeretében hozott 

döntést, ez a fajta kommunikáció pedig a GTÜ Kft. esetében is megtörtént. 

 

5. napirendi pont 

 

Javaslat a Gombai Gólyafészek Óvoda és Mini Bölcsőde szervezeti és működési szabályzatának 

felülvizsgálatára 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Folytatván az ülés munkáját, elmondta, hogy a javaslatot a képviselők megkapták. Megkérdezte az 

intézményvezetőt, kíván-e kiegészítéssel élni? 

 

Tóthné Szegedi Judit intézményvezető 

Elmondta, hogy a módosításokra egy korábbi ellenőrzés miatt van szükség, apró pontatlanságokat 

találtak az ellenőrzés során, ezeket szükséges kijavítani. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Kérte a Pénzügyi Bizottság elnökét, ismertesse a kialakult álláspontot. 

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Elmondta, hogy a bizottság mindkét javaslatot elfogadásra javasolta. 

 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Megkérdezte, van-e a napirendi ponttal kapcsolatban kérdés, észrevétel vagy javaslat? Nem lévén, 
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először az óvoda szervezeti és működési szabályzatának módosítására vonatkozó javaslatot kérte 

támogatni. Kérte, aki a javaslattal egyetért, kézfelemeléssel jelezze. A szavazást követően 

megállapította, hogy: 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

27/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testületi megvitatta a Gombai 

Gólyafészek Óvoda és Mini Bölcsőde szervezeti és működési szabályzatának 

módosítására vonatkozó javaslatot és az alábbi határozatot hozta: 

 

1. A Képviselő-testület a Gombai Gólyafészek Óvoda és Mini Bölcsőde módosított 

szervezeti és működési szabályzatát a melléklet szerint egységes szerkezetbe 

foglalva jóváhagyta. 

2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az intézmény 

vezetőjét tájékoztassa. 

 

 Határidő: értelemszerűen 

 Felelős: Lehota Vilmos polgármester 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Folytatván a napirendi pont tárgyalását, a házirend jóváhagyását javasolta a képviselők számára. 

Kérte, aki a javaslattal egyetért, kézfelemeléssel jelezze. A szavazást követően megállapította, hogy: 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

28/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testületi megvitatta a Gombai 

Gólyafészek Óvoda és Mini Bölcsőde óvodai házirendjét és az alábbi határozatot hozta: 

 

1. A Képviselő-testület a Gombai Gólyafészek Óvoda és Mini Bölcsőde óvodai házirendjét 

a melléklet szerinti szövegezéssel jóváhagyta. 

2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az intézmény vezetőjét 

tájékoztassa. 

 

 Határidő: értelemszerűen 

 Felelős: Lehota Vilmos polgármester 

 

6. napirendi pont 

 

Javaslat a Gombai Gólyafészek Óvoda és Mini Bölcsőde beíratási időpontjainak, nyári és téli 

zárva tartásának meghatározására 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Elmondta, hogy az előterjesztést a képviselők megkapták. Megkérdezte, van-e valakinek kérdése, 

javaslata, hozzászólása a napirendi pont kapcsán? 
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Ölvedi János képviselő 

Megkérdezte, hogy az öt hetes zárva tartási lehetőség mellett miért csak összesen 4 hétnyi zárva tartás 

szerepel az előterjesztésben? 

 

Tóthné Szegedi Judit intézményvezető 

Elmondta, hogy a jogszabályi környezet lehetőséget ad 5 hét zárva tartásra, de úgy döntött az 

intézmény, hogy az idei évben négy hétről rendelkezik, erre lehetőség van. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Hozzátette, a mini bölcsőde működése során várhatóa az idei évben olyan időszak, amikor az óvodai 

székhelyen kényszerül majd működni, tekintettel arra, hogy a telephelyen teljes átalakítás történik 

majd reményeik szerint. Megkérdezte, van-e a napirendi ponttal kapcsolatosan további kérdés, 

hozzászólás vagy vélemény? Kérdés nem lévén, szavazásra kérte a képviselő-testület tagjait. Kérte, 

aki a beíratással kapcsolatos javaslattal egyetért, kézfelemeléssel jelezze. A szavazást követően 

megállapította, hogy: 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

29/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Gombai Gólyafészek 

Óvoda és Mini Bölcsőde 2022. évi felvételi időpontjainak meghatározására irányuló javaslatot és 

az alábbi határozatot hozta: 

 

1.  A Képviselő-testület a Gombai Gólyafészek Óvodában a nagyobb létszámú gyermekek egy 

időszakon belüli óvodai felvételének időpontjait az alábbiak szerint határozza meg: 

 

   2022. május 4. (szerda) 8:00- 16 óráig  

2022. május 5. (csütörtök) 8:00- 16 óráig 

2022. május 6. (péntek) 8:00- 16 óráig  

 

2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az intézményvezetőt 

tájékoztassa, egyúttal felkéri a felvételi időpontok meghirdetésére. 

 

Határidő: 2022. február 15. 

Felelős:  Lehota Vilmos polgármester 

   Tóthné Szegedi Judit intézményvezető 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Megkérdezte, van-e a beiskolázási tervvel kapcsolatosan további kérdés, hozzászólás vagy 

vélemény? Kérdés nem lévén, szavazásra kérte a képviselő-testület tagjait. Kérte, aki a javaslattal 

egyetért, kézfelemeléssel jelezze. A szavazást követően megállapította, hogy: 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

30/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Gombai Gólyafészek 

Óvoda és Mini Bölcsőde 2022-2023. évekre vonatkozó beiskolázási tervének meghatározására 
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irányuló javaslatot és az alábbi határozatot hozta: 

 

1.  A Képviselő-testület a Gombai Gólyafészek Óvoda és Mini Bölcsőde 2022-2023. évekre 

vonatkozó beiskolázási tervét a határozat melléklete szerint jóváhagyta.  

2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az intézményvezetőt 

tájékoztassa. 

 

Határidő: 2022. február 28. 

Felelős:  Lehota Vilmos polgármester 

   Tóthné Szegedi Judit intézményvezető 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Folytatván a napirendi pont tárgyalását ismét szavazásra kérte a képviselő-testületet. Kérte, aki a 

zárva tartással kapcsolatos javaslattal egyetért, kézfelemeléssel jelezze. A szavazást követően 

megállapította, hogy: 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

31/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Gombai Gólyafészek 

Óvoda és Mini Bölcsőde 2022. évre vonatkozó zárva tartásának meghatározására irányuló 

javaslatot és az alábbi határozatot hozta: 

 

 

1.) Gomba Község Önkormányzata - a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. 

törvény 83. § (2) bekezdés b) pontja alapján, mint a Gombai Gólyafészek Óvoda és Mini Bölcsőde 

fenntartója - a többcélú intézmény óvodai intézményegysége tekintetében nyári takarítási 

időszakot hagy jóvá 2022. július 4-től 2022. július 22-ig. 

2.) Az önkormányzat a határozat 1. pontjában meghatározott takarítási időszak 

alatt a Gombai Gólyafészek Óvoda és Mini Bölcsőde óvodai intézményegységébe beíratott 

óvodások ellátását a Bénye és Káva önkormányzatainak fenntartása alatt lévő Bénye-Káva 

Tündérkert Óvodában biztosítja a fenntartó önkormányzatok között kötött megállapodás alapján. 

3.) A jogszabályi felhatalmazással élve a polgármester és a Gombai Gólyafészek 

Óvoda és Mini Bölcsőde intézményvezetője, Bénye és Káva Községek Önkormányzataival és az 

általuk fenntartott nevelési intézménnyel együttműködési megállapodást írnak alá - szem előtt 

tartva a köznevelési normatíva felhasználásának szabályait - a 2022. nyári zárva tartási 

időszakokra vonatkozó kölcsönös óvodáskorú gyermekelhelyezésre és óvodai nevelési 

feladatellátásra. 

4.) A Gombai Gólyafészek Óvoda és Mini Bölcsőde, bölcsődei telephelyének tervezett karbantartási, 

festési munkáinak elvégzése miatti zárva tartását jóváhagyja 2022. július 4-től 2022. július 22-ig, 

valamint 2022. december 23-30. között. A bölcsőde emellett zárva tart 2022. április 21. napján. 

5.) Felkérem az intézményvezetőt, hogy döntéséről az érintetteket 
a jogszabály által meghatározott határidőn belül tájékoztassa. 

Határidő: értelemszerűen  

Felelős: Lehota Vilmos polgármester 

  Tóthné Szegedi Judit intézményvezető 
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7. napirendi pont 

 

Javaslat a polgármester 2022. évi szabadságolási ütemtervének elfogadására 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Folytatván az ülés munkáját elmondta, hogy minden évben meg kell határoznia a képviselő-

testületnek a polgármester szabadságolási ütemtervét, ez az idei évben is előkészítésre került. 

Megkérdezte, hogy van-e a napirendi ponttal kapcsolatban kérdés, hozzászólás, vélemény vagy más 

javaslat? Kérdés nem lévén kérte, aki az előzetesen megismert javaslattal egyetért, kézfelemeléssel 

jelezze. A szavazást követően megállapította, hogy: 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

32/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a polgármester 2022. évi 

szabadságolási ütemtervének jóváhagyására szóló javaslatot és az alábbi határozatot hozta: 

 

1.) Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester 2022. évi 

szabadságolási ütemtervét az alábbi részletezéssel fogadja el. 

 

2022 naptári nap munkanapok 

száma 
hónap -tól -ig 

január - - - 

február 18 28 7 

március 1 2 2 

 21 28 7 

április 8 11 2 

május 27 31 3 

június 1 1 1 

július 25 29 5 

augusztus 1 5 5 

szeptember 2 9 6 

október 14 19 5 

november 3 9 5 

december 22 30 6 

Összesen: 54 

 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Lehota Vilmos polgármester 
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8. napirendi pont 

 

Egyebek 

 

E/1. Javaslat a Gombai Polgárőr Egyesülettel kötött együttműködési megállapodás 

módosítására 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Elmondta, hogy az egyesület kérésére a módosítás előkészítése megtörtént, azt a Pénzügyi Bizottság 

tárgyalta. Kérte a bizottság elnökét, ismertesse a kialakult álláspontot. 

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Kifejtette, hogy a bizottság a javaslatot támogatta, az együttműködési megállapodás módosításával 

egyetért. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Megkérdezte, van-e további kérdés, hozzászólás vagy vélemény a napirendi pont kapcsán? Kérdés 

nem lévén, szavazásra kérte a képviselő-testület tagjait. Kérte, aki az előzetesen megismert javaslattal 

egyetért, kézfelemeléssel jelezze. A szavazást követően megállapította, hogy: 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

33/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Gombai Polgárőr 

Egyesület Együttműködési Megállapodás módosításáról szóló javaslatot és az alábbi határozatot 

hozta: 

 
1. A Képviselő-testület a Gombai Polgárőr Egyesülettel kötött együttműködési 

megállapodás módosítását a határozat melléklete szerinti szövegezéssel elfogadja. 

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a Gombai Polgárőr 

Egyesülettel kötött Együttműködési Megállapodás módosítását Gomba Község 

Önkormányzata képviseletében aláírja. 

 

 

Határidő: 2022. február 

Felelős: Lehota Vilmos polgármester 

 

 

E/2. Javaslat a Tetepusztai önkormányzati ingatlanok ármeghatározására 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Kifejtette, hogy a Pénzügyi Bizottság tárgyalta az előterjesztést. Kérte a bizottság elnökét, ismertesse 

a kialakult álláspontot. 

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Elmondta, hogy a Bizottság támogatta az előterjesztést és módosító javaslattal nem élt. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Ismertette, hogy három ingatlan esetében pályázati megvalósítás miatt nem javasolt az eladás, három 
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másik esetében pedig leendő út kialakítása miatt cserealapként számolnak területekkel. Megkérdezte, 

hogy van-e a napirendi ponttal kapcsolatosan kérdés, hozzászólás vagy módosító javaslat? Kérdés 

nem lévén, az előkészített javaslatot kérte támogatni, kérte, aki a javaslattal egyetért, kézfelemeléssel 

jelezze. A szavazást követően megállapította, hogy: 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

34/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a tetepusztai zártkerti, 

önkormányzati ingatlanok értékesítési egységárának meghatározásáról szóló javaslatot és az 

alábbi határozatot hozta: 

 

1. A Képviselő-testület a tetepusztai zártkerti, önkormányzati ingatlanok értékesítési 

egységárát az alábbiak szerint határozza meg: 
 

Sor-
szám 

HRSZ Megnevezés Elhelyezkedés 
Tulajdoni 

arány 

Terület 
Javasolt 
egységár 

m2 ft/m2 

1 2713/1 Kert, szőlő  2217 Gomba, KAKASHEGY - TETE 1/1 2100 250 

2 2754 Szőlő  2217 Gomba, KAKASHEGY - TETE 1/1 565 
út 

cserealap 

3 2766 Szőlő  2217 Gomba, KAKASHEGY - TETE 5/8 982 250 

4 2768/2 Szőlő  2217 Gomba, KAKASHEGY - TETE 1/1 1852 250 

5 2777 Kert, szőlő  2217 Gomba, KAKASHEGY - TETE 1/1 1446 út céljára 

6 2784/1 Szőlő  2217 Gomba, KAKASHEGY - TETE 1/1 1608 200 

7 3309 Szőlő  
2217 Gomba, FELSŐ - LOVAS - 
TETE 

1/1 1903 
180 

8 3373 Szőlő  
2217 Gomba, FELSŐ - LOVAS - 
TETE 

1/2 1000 
180 

9 3395/1 Kert  
2217 Gomba, FELSŐ - LOVAS - 
TETE 

1/1 1415 
180 

10 3396/3 Kert  
2217 Gomba, FELSŐ - LOVAS - 
TETE 

1/1 1095 
180 

11 3402/2 Szántó  
2217 Gomba, FELSŐ - LOVAS - 
TETE 

1/1 1813 
180 

12 3443 Szőlő, kert  2217 Gomba, VAK - TETE 1/1 1666 út céljára 

13 3466 Szőlő  2217 Gomba, VAK - TETE 1/1 1039 250 

14 3504 Szőlő  2217 Gomba, VAK - TETE 1/1 554 250 

15 3523 Szőlő  2217 Gomba, VAK - TETE 1/1 475 250 

16 3549 Szőlő  2217 Gomba, VAK - TETE 1/1 845 250 

17 3556 Szőlő  2217 Gomba, VAK - TETE 1/1 1194 pályázat 

18 3557 Szőlő  2217 Gomba, VAK - TETE 1/1 1054 pályázat 

19 3558 Erdő  2217 Gomba, VAK - TETE 1/1 2011 pályázat 
 

 

Határidő: értelemszerűen 
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Felelős: Lehota Vilmos polgármester 

 

E/3. Javaslat a gombai 2113, 2114 é 2115 hrsz-ú ingatlanrészek megvásárlására 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Kifejtette, hogy a Pénzügyi Bizottság tárgyalta az előterjesztést, kérte a bizottság elnökét, ismertesse 

a kialakult álláspontot. 

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Elmondta, hogy mindhárom ingatan esetében 2/3 tulajdonrész az önkormányzaté, a fennmaradó rész 

pedig magánszemély tulajdona, aki eladná az önkormányzat részére a tulajdoni hányadát. A Pénzügyi 

Bizottság a javaslatot támogatta. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Megkérdezte, hogy van-e további kérdés, észrevétel vagy javaslat a napirendi pont kapcsán?  

 

Tóth József képviselő 

Megkérdezte, hogy a gyorsvasút abban az irányban halad-e majd és azon a területen? 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy nagyon valószínű. 

Megkérdezte, hogy van-e további kérdés, észrevétel vagy javaslat a napirendi pont kapcsán?  

Nem lévén, szavazásra kérte a képviselő-testület tagjait. Kérte, aki a javaslattal egyetért, 

kézfelemeléssel jelezze: 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

35/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 

gombai  zártkerti 2113, 2114 és 2115 hrsz-ú ingatlanok Demeter János 

tulajdonrészeinek megvásárlására irányuló javaslatot és az alábbi határozatot 

hozta: 

1. Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megvásárolja a 

gombai  zártkerti 2113, 2114 és 2115 hrsz-ú ingatlanok Demeter János 

tulajdonában lévő tulajdonrészeit (valamennyi ingatlan tekintetében 1/3 

rész). 

2. A Képviselő-testület az 1. pontban megjelölt ingatlanrészekért összesen 

375.200,- Ft vételárat állapít meg. 

3. Gomba Község Önkormányzata az ingatlan adás-vételhez kapcsolódó 

földhivatali, földmérői, ügyvédi költségeket vállalja. 

4. A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a képviselő-testület 

döntéséről Demeter Jánost értesítse és felhatalmazza a polgármestert az 

adás-vételi szerződés aláírására. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Lehota Vilmos polgármester 
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E/4. Javaslat a Kenyeres-kert térítésmentes használatára rendezvény céljából 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Elmondta, hogy a település otthont ad a német juhászkutya fajta mentésével foglalkozó 

alapítványnak. Az alapítvány 2022-ben jubilál, ennek örömére egy rendezvény kerül megtartásra, 

melynek helyszíneként a Kenyeres-kertet szeretnék igénybe venni. Hozzátette, volt már rá példa, 

hogy térítésmentesen bocsátották rendelkezésre a területet, a rendezvény rendben lezajlott. 

Megkérdezte, van-e a javaslattal kapcsolatban kérdés? 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Megkérdezte, hogy a terület visszavételekor garantálható-e a kutyapiszok mentesítés? 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Válaszában elmondta, hogy igen, ez a bevett gyakorlat. 

 

Ölvedi János képviselő 

Megkérdezte, hogy a hivatal melletti út megnyitásra kerül-e a forgalom számára, illetve kérdésként 

tette fel, hogy amennyiben belépődíjas lesz a rendezvény, úgy milyen összegű díj várható? 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy a rendezvény ilyen mélységekben még nem került bemutatásra, de belépődíj esetén 

a gombaiaknak féláron kell biztosítani a belépést. A hivatal melletti gyalogút nem kerül megnyitásra 

a gépjárműforgalom számára, két másik megközelítés is lehetséges. 

Megkérdezte, van-e további kérdés a napirendi ponttal kapcsolatban? Kérdés nem lévén az ismertetett 

határozati javaslatot tette fel szavazásra. Kérte, aki a javaslattal egyetért, kézfelemeléssel jelezze. A 

szavazást követően megállapította, hogy: 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

36/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Német Juhászkutya 

Fajtamentés Alapítvány közterület-használatra irányuló kérelmét és az alábbi döntést hozta: 

 

1. Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a gombai Kenyeres-Kert 

meghatározott részét 2022. május 15 napján használatra az alapítványi rendezvény céljára, 

térítésmentesen biztosítja a Német Juhászkutya Fajtamentés Alapítvány számára. 

2. A rendezvény biztosítása, beleértve a felelősségbiztosítást, illetve a rendezvényterület 

épségének megóvása a rendezvényt szervező Német Juhászkutya Fajtamentés Alapítvány 

feladata. 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy kérelmezővel a területhasználati 

megállapodást aláírja. 

4. A Képviselő felkéri a polgármestert, hogy a döntésről a kérelmezőt értesítse. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Lehota Vilmos polgármester 
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E/5. Javaslat Stratégiai Megállapodás aláírására 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Ismertette, hogy az ülést megelőző hétfőn tárgyalta az Előkészítő Bizottság által támogatott javaslatot 

Bénye Község Önkormányzata. Kifejtette, hogy maga is részt vett a napirendi pont tárgyalásán. 

Emlékeztetett, több évtizede húzódó, megoldatlan problémáról van szó, amely közel száz gombai 

lakcímmel rendelkező állampolgár számára alapjogi érdeksérelmeket is keletkeztet. Meglátása szerint 

a dolog nem tűr további halasztást, úgy látja, a pandémia ellenére van olyan gazdasági helyzetben az 

önkormányzat, hogy megegyezésre jusson a szomszéd településsel. A javaslat, mely közös munka 

eredménye az Előkészítő Bizottsággal, Bénye Község Önkormányzatának is megfelelő, de egy 

módosítási javaslatot nyújtottak be, ez pedig a megállapodásban szereplő közterületek vételárának 

5.000.000,- Ft-ról, 6.000.000,-Ft-ra történő módosítása. Megjegyezte, ez nem kevés pénz, mert még 

a mai árak mellett is viszonylag hosszú, belterületi járdaszakasz építhető belőle, vagy más egyéb 

feladatra, célra is felhasználható az összeg, azonban figyelembe véve a fennálló, sokak számára 

lehetetlen jogi helyzetet, azt javasolja, hogy Gomba Község Önkormányzata fogadja el a módosítást 

és kerüljön aláírásra a Stratégiai Megállapodás. Kifejtette, hogy hosszas munka eredménye a jelenlegi 

tervezet, amely vélhetően, legalábbis az előzetes információkérések alapján úgy tűnik, bírja majd a 

Kormányhivatal, mind pedig azon belül a Földhivatal támogatását, hiszen az általuk korábban 

megfogalmazottak szerinti megállapodás születik a két önkormányzat között. Reményét fejezte ki 

arra vonatkozóan, hogy a fenti anyagi tehervállalás mellett további költségeket nem terhelnek az 

önkormányzatra az eljáró hatóságok. 

Megkérdezte, van-e a korábban már megismert tervezethez, illetve a bényei módosító javaslathoz 

kérdés, hozzászólás vagy vélemény? Kérdés nem lévén, a kiküldött határozati javaslatot kérte 

támogatni. Kérte, aki a határozatban foglaltakkal egyetért, kézfelemeléssel jelezze. A szavazást 

követően megállapította, hogy: 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül 

1 tartózkodás mellett az alábbi döntést hozta: 

 

37/2022.  (II. 10.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 

Gomba Község Önkormányzata és a Bénye Község Önkormányzata között 

kötendő Stratégiai Megállapodáshoz kapcsolódó, Bénye Község 

Önkormányzata által tett javaslatot és az alábbi határozatot hozta: 

 

1.   A képviselő-testület a Gomba Község Önkormányzata és Bénye 

Község Önkormányzata között kötendő Stratégiai Megállapodásban 

szereplő közterületek vételárát – figyelembe véve Bénye Község 

Önkormányzata 4/2022. (II.07.) képviselő-testületi határozatát – 

6.000.000,- Ft-ban határozza meg. 

2. Az 1. pontban megjelölteken kívül a képviselő-testületek által elfogadott 

Stratégiai Megállapodásban más változtatás nem történik. 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a Stratégiai 

Megállapodás aláírására. 

4. A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a képviselő-testület 

döntéséről Bénye Község Önkormányzatát értesítse. 
 

Határidő: azonnali 

felelős: Lehota Vilmos polgármester 
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Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy az ülés elején intézményvezető asszony jelezte, lenne még mondandója, így 

megadja a szót. 

 

Tóthné Szegedi Judit intézményvezető 

Megkérdezte, hogy tanyagondnoki szolgálat helyettesítése mikortól lesz teljes körű? Elmondta, több 

szülő jelezte, hogy a gyermekek reggeli bejutását nehezen tudja megoldani, amióta a jelenlegi 

helyettesítési rendszer működik. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy valóban szociális alapszolgáltatók felé kellene a kéréseket megfogalmazni. 

Tudomása szerint a korábbi tanyagondnok, még a betegállományba vonulása előtt leépítette ezt a fajta 

szolgáltatást, hogy a helyettesítés megfelelően ellátható legyen. Szerinte sok igénybevevő 

rendelkezik gépjárművel, ami megkérdőjelezi a szociális alapú ellátást. Mindenestre, ha van jogos 

igény, akkor ezt meg kell szervezni. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Szerinte, ha korábban működött a szolgálat, akkor most a sajnálatos tartós helyettesítés során is kell. 

Hozzátette, ennek így nem jó az optikája, rossz fényt vet a GTÜ Kft-re a szolgálatra és  

önkormányzatra is. Meglátása szerint egy proaktívabb, szolgáltatóbb jellegű szemlélet sokat 

javíthatna az összképen, ezt mindenképpen szorgalmazza. 

Reményét fejezte ki, hogy az önkormányzati rendeletek módosításával az elhanyagolt ingatlanok 

tulajdonosai végre hatásos retorzióban részesülnek. 

Megjegyezte, hogy a Tetepusztai terület kapcsán a szándék világos, jó lenne ezt a szándékot az 

érdeklődők számára is világossá tenni. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy minden megkeresésre igyekszenek reagálni, de az évek óta elfogadott deklaráció, a 

helyi építési szabályzat és minden egyedi tájékoztatás ellenére az emberek egy része továbbra is 

lakóövezetet képzel el a tanyás beépítés helyett. Ez leginkább a nem gombai illetőségű érdeklődőkre 

igaz.  

 

(Diskurzus vette kezdetét a külterületi illegális szemétlerakás, természetvédelem ügyében. A diskurzus 

jellege miatt, illetve az egyes intézkedések sikere érdekében a párbeszéd rögzítésétől eltekintett a 

Képviselő-testület) 

 

Szabó Gyula képviselő 

Megkérdezte, hogy az elnyert pályázat az állatok ivartalanításával kapcsolatban, hogyan halad a 

pályázat végrehajtása? 

 

Pirikisz Diána aljegyző 

Válaszában kifejtette, hogy közel hetven állat ivartalanítására és oltására nyílik lehetőség. A pályázat 

végrehajtása folyamatos, az ülés hónapjában várhatóan felfut a projekt végrehajtása. Hozzátette, hogy 

az állatorvosok többsége a továbbiakban hasonló pályázat végrehajtásában vonakodva vesznek részt, 

egyrészt a nehézkes adminisztráció, másfelől a türelmetlen lakosság magatartása miatt. 

 

Szabó Gyula képviselő 

A gumiabroncsok maradékának sorsáról érdeklődött. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Jelenleg az elszállítás szerveződik, mert a feldolgozási kapacitás jelenleg nem elégséges. 
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Tóth József képviselő 

Megjegyezte, hogy bár nem szép látvány, de még mindig jobb egy helyen tárolni ideiglenesen, mint 

a külterületen darabonként összeszedni. Megfontolandó, hogy állandó lehetőséget kellene 

biztosítani a lakosságnak. 

 

Szabó Gyula képviselő 

Kérdésként tette fel, hogy a kommunális eszközök, melyeket pályázaton nyert az önkormányzat, 

mikor érkeznek? 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Kifejtette, hogy 2022. március 31. napja a teljesítés határideje. Hozzátette, sikerült még a korábbi 

beszerzési áron tartani a beszerzést, mert az ajánlat kötötte az ajánlattevőt, holott az ár már magasabb. 

Elmondta, hogy 5 eszközből három már megérkezett, de várnak még a 36 lóerős traktorra, amely 

nélkül nyilvánvalóan nem lehet elkezdeni az eszközök használatát. Megjegyezte, hogy megfelelő 

felelősségtudattal bíró üzemeltető személyt is keresni kell, hiszen az eszközök használatához ez 

elengedhetetlen.  

 

 

Megkérdezte, hogy van-e további felvetés a képviselők részéről az ülés keretében? Nem lévén 

hozzászólás, megköszönte az ülés munkájában való részvételt és a képviselő-testületi ülést 

18:26 órakor bezárta. 

 

 

 

 

 Lehota Vilmos            Varga Sándor 

  polgármester       jegyző 


